

Nützliche Links:
Useful links:

- Auswärtiges Amt/*Foreign Office*
www.auswaertiges-amt.de
- Deutscher Akademischer Austausch Dienst (DAAD)
The German Academic Exchange Service
www.daad.de
- Kooperation international
www.kooperation-international.de
- World Fact Book
<https://www.cia.gov/library/publications/the-world-factbook>
- numbeo.com

WICHTIG: Zur aktuellen Sicherheitslage weltweit informieren Sie sich bitte unbedingt auf den Seiten des Auswärtigen Amtes (oben)!

ATTENTION: For further information about the political situation please visit the websites of the foreign office (above)!

Schweden *Sweden*



Erfahrungsberichte:
experience reports:



Quellen/Sources:
www.daad.de
www.auswaertiges-amt.de
www.wikipedia.de
www.commons.wikimedia.org



Allgemeine Informationen

Hauptstadt: Stockholm

Amtssprache: Schwedisch

Einwohnerzahl: circa 9,8 Mio. (Stand 2016)

Visum

Ein Visum ist für Angehörige von Staaten der EU nicht erforderlich; es reicht die Vorlage eines gültigen Personalausweises.

Lebenshaltungskosten (pro Monat)

Nach Erfahrung von Studierenden muss von einer monatlichen Orientierungssumme von etwa SEK 8000 augegangen werden. In Stockholm ist es wesentlich teurer als in ländlichen Gebieten.

Unterkunft

Die preiswerteste Möglichkeit besteht in den Studentenwohnheimen. Die Kosten für die Unterkunft betragen ca. SEK 2500 bis SEK 6500 pro Monat.

Hochschulsystem

Die Hochschulausbildung in Schweden hat sich seit 2007 den Strukturen des Bologna-Prozesses angeschlossen.

Wichtige Adressen & Telefonnummern

Landesweiter Notruf: 112

Sperr-Notruf für Deutschland (SIM Karten, EC Karten, Krankenkassenkarten und Kreditkarten): +49 116116

Deutsche Botschaft in Schweden

Artillerigatan 64

11445 Stockholm

+46/8/6 70 15 00

General Information

Capital: Stockholm

Official language: Swedish

Population: circa 9.8 m (estimated 2016)

Visa

Nationals of member states of the European Union do not need a visa, a valid passport will suffice.

Cost of Living (per month)

According to student experiences the living costs are about SEK 8000 per month. Stockholm is more expensive than other cities .

Accommodation

Student accomodations on campus are offering the best prices.

Depending on the city, the size and area the costs of an apartment is between SEK 2500 and 6500 (including utilities).

Higher Education System

Since 2007 the Higher Education System of Schweden is structured through the Bologna process.

Important addresses & phone numbers

Emergency number nationwide: 112

Central blocking emergency call for Germany (credit cards etc.):

+49 116116

German Embassy in Sweden

Artillerigatan 64

11445 Stockholm

+46/8/6 70 15 00